
P R O T O K Ó Ł   NR  69/2017 

 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady Miejskiej               

w Osiecznej w dniu 30 listopada 2017 r. 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Informacja o funkcjonowaniu gospodarki wodno-ściekowej w Gminie.   

4. Informacja o przebiegu realizacji inwestycji pn.: „Termomodernizacja obiektów 

oświatowych w Świerczynie i Osiecznej”. 

5. Zapoznanie ze stanem realizacji inwestycji pn.: Budowa Centrum Kultury i Biblioteki oraz 

planem zagospodarowania tego Centrum. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej. 

8. Zakończenie obrad. 

 

 

Obecni jak w załączonej liście obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Otwieram posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska i Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu. Witam Pana Burmistrza 

Stanisława Glapiaka, Pana Dyrektora Zakładu Usług Wodnych we Wschowie Franciszka 

Bryjaka, członków Komisji Rady Miejskiej i Panią protokolantkę. W posiedzeniu uczestniczy 

14-tu Radnych. Nieobecny na posiedzeniu jest Pan Radny Andrzej Kaczmarek. Zamykam 

punkt 1. Otwieram punkt drugi porządku obrad. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Porządek obrad dzisiejszego posiedzenia jest następujący: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Informacja o funkcjonowaniu gospodarki wodno-ściekowej w Gminie.   

4. Informacja o przebiegu realizacji inwestycji pn.: „Termomodernizacja obiektów 

oświatowych w Świerczynie i Osiecznej”. 

5. Zapoznanie ze stanem realizacji inwestycji pn.: Budowa Centrum Kultury i Biblioteki oraz 

planem zagospodarowania tego Centrum. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej. 

8. Zakończenie obrad. 

Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść rękę                        

– 14 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. 

Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. Dziękuję. Zamykam punkt 2. 

Przechodzimy do realizacji punktu 3. 
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Ad. 3. Informacja o funkcjonowaniu gospodarki wodno-ściekowej w Gminie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Rozpoczniemy od informacji o funkcjonowaniu gospodarki wodno-ściekowej w Gminie, 

który to temat realizuje Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Pana Dyrektora 

Franciszka Bryjaka z Zakładu Usług Wodnych we Wschowie proszę o przedstawienie 

informacji o funkcjonowaniu gospodarki wodno-ściekowej w Gminie. Proszę.  

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych Pan Franciszek Bryjak: 
Funkcjonowanie gospodarki ściekowej w Gminie Osieczna oparte jest na wybudowanej                       

i oddanej do użytku w 2002 roku biologicznej oczyszczalni ścieków typu Bardenpho. 

Oczyszczalnia pracuje w oparciu o pozwolenie wodno-prawne wydane przez Starostę 

Leszczyńskiego na zrzut średnio 445m3/d ścieków oczyszczonych. Ścieki oczyszczone 

odprowadzane są do rowu melioracji szczegółowej SO32. Oczyszczalnia jest zaprojektowana 

w I etapie na wydajność 457m3/d - 162450m3/rok. Pozwolenie wodnoprawne jest ważne do             

31 grudnia 2024 roku. 

Oczyszczalnia przyjmuje ścieki dopływające poprzez: 

- sanitarną kanalizację grawitacyjną i ciśnieniową, 

- sanitarną kanalizację ciśnieniową z pompowni P1 i P2 oraz 8 szt pompowni na terenie 

„Letniska” do kanalizacji grawitacyjnej, 

- sanitarną kanalizację ciśnieniową i grawitacyjną z rejonu ulicy Drzeczkowskiej, 

- z Kąkolewa tłocznią pneumatyczną z ulicy Gruszkowej, Krzywińskiej, Okrężnej, 

Ogrodowej, Powstańców Wlkp., 28 Stycznia, XX-lecia, Ogrodowej, Rydzyńskiej, Nowej, 

Kanałowej, Modrzewiowej, Sosnowej, Rydzyńskiej  

- Jeziorki - kanalizację grawitacyjną i ciśnieniową-2013 r., 

- dowożone beczkowozami przez koncesjonowanych dostawców: Usługi Wywozu 

Nieczystości Andrzej Smektała Świerczyna, Spółdzielnia Kółek Rolniczych Osieczna, 

Wywóz Nieczystości-Usługi Transportowe Piotr Jankowski i Eksploatowany przez Zakład 

Usług Wodnych beczkowóz. 

Rozliczenie dostaw następuje poprzez automatyczną kontenerową stację zlewczą. Stacja ta 

rejestruje ilości ścieków, temperaturę, pH oraz konduktancję. 

Każdy dostawca posiada własny identyfikator w postaci chipu umożliwiający otwarcie 

zasuwy stacji zlewczej. Tabela zawiera dane dotyczące ilość ścieków w latach 2005-2016.                   

W 2016 roku dostarczono więcej ścieków dowożonych głównie przez firmę Wywóz 

nieczystości Usługi Transportowe Piotr Jankowski. Kolejna tabela przedstawia porównanie 

ilości ścieków zrzuconych i zafakturowanych. W 2016 roku nastąpił wzrost ilości ścieków 

dowożonych. Działalność eksploatacyjna w 2016 r. to zakup agregatu prądotwórczego dla 

tłoczni pneumatycznej ścieków w Kąkolewie. W 2017 roku wykonano projekt wiaty i obecnie 

czekamy na decyzję Starostwa o pozwoleniu na budowę. Jeśli warunki pogodowe pozwolą to 

zostanie wybudowana wiata i postawiony na stałe agregat przy tłoczni. Zakończono I etap 

budowy wiaty na składowisko osadu i uzyskano pozwolenie na użytkowanie. Łącznie                       

w Gminie Osieczna  jest eksploatowane 38,2 km sieci kanalizacyjnej i 6,1 km przyłączy. 

Ujęcia wody. Na terenie Gminy Osieczna eksploatowanych jest  osiem ujęć wody: 

1. Wojnowice zaopatrujące w wodę m. Wojnowice. 

2. Łoniewo zaopatrujące w wodę m. Łoniewo i Stanisławówkę. 

3. Dobramyśl zaopatrujące w wodę m. Dobramyśl. 

4. Trzebania zaopatrujące  w wodę m. Osieczna, Jeziorki, Trzebania. 

5. Ziemnice zaopatrujące w wodę m. Ziemnice, Kąty, Maciejewo, Górka, Kleszczewo, 

Miąskowo i Czerwoną Wieś. 

6. Grodzisko zaopatrujące w wodę m. Grodzisko. 

7. Wolkowo zaopatrujące w wodę m. Wolkowo, Popowo Wonieskie, Witosław                                 

i Drzeczkowo. 
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8. Świerczyna zaopatrujące w wodę m. Świerczyna i Ustronie. 

Miejscowość Kąkolewo zaopatrywana jest z ujęcia w Dąbczu gm. Rydzyna. Wszystkie ujęcia 

mają aktualne pozwolenia wodno-prawne na pobór wód. W Gminie jest ok. 78 km sieci 

wodociągowej i ok. 31 km przyłączy. Sprzedaż wody w 2016 r. przedstawia kolejna tabela 

zamieszczona w informacji. Działalność eksploatacyjna. Wolkowo - remont elewacji 

zewnętrznej. Dobramyśl - remont dachu - położenie papy. Ziemnice - budowa w sieci 

rozdzielczej PCV110 – 1182 m. W 2017 wymiana odcinka sieci na przepuście mostu                          

w Osiecznej ul. Kościuszki. SUW Trzebania - remont dachu na pomieszczeniach socjalnych. 

Kąkolewo - wymiana przyłączy ul. Kwiatowa i Pocztowa – 10 szt. Ziemnice wykonanie 

nowego zasilania energetycznego. Wojnowice - wykonanie projektu na sieć, tj. przeniesienie   

z gruntów prywatnych P. Jabłońskiego na pas drogowy. 

Informacja o funkcjonowaniu gospodarki wodno-ściekowej w Gminie stanowi załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W przypadku ujęcia wody w Łoniewie w informacji podał Pan, że to ujęcie zaopatruje                           

w wodę miejscowość Łoniewo i Stanisławówkę. A Kąkolewo? 

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych Pan Franciszek Bryjak: 
Rzeczywiście część Kąkolewa również jest zasilana z ujęcia w Łoniewie. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Czy na terenie Gminy są przypadki związane z odcięciem wody z powodu zalegania                           

z płatnością? 

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych Pan Franciszek Bryjak: 
Są takie przypadki. Mamy pracowników zajmujących się windykacją należności. Dopływ 

wody możemy odciąć jeżeli odbiorca nie zapłaci dwóch rachunków, nastąpiło zawiadomienie 

odbiorcy i Sanepidu oraz upłynęło 21 dni. Jeżeli odbiorca ma problemy z bieżącą płatnością 

istnieje możliwość rozłożenia płatności na raty. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Na pewno w Gminie jest część gospodarstw, które korzystają z własnego ujęcia wody. Jeśli 

chcieliby się podłączyć do sieci wodociągowej, jakie muszą spełnić warunki? 

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych Pan Franciszek Bryjak: 
Jest to podłączenie na takich samych zasadach jak w przypadku nowego budynku. Należy 

złożyć wniosek o zapewnienie odbioru ścieków. Wnioskodawca otrzymuje warunki 

techniczne przyłącza na podstawie złożonego wniosku, opracowuje projekt przyłącza, który 

uzgadnia w Zakładzie i wykonuje przyłącze.    

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Jeśli jest taka sytuacja, że przyłącze zostało już wykonane ale gospodarstwo korzysta ze 

swojego hydroforu. Czy może tak być? 

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych Pan Franciszek Bryjak: 
Taka sytuacja może wystąpić, jednak Zakład wymaga, żeby te dwie instalacje były trwale 

rozdzielone.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Czy jest możliwość sprawdzenia ilości zużytej wody on-line? 

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych Pan Franciszek Bryjak: 
Nie ma takiej możliwości. Można uzyskać informację telefonicznie.    

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 
Czy możemy prosić o informacje związane z wprowadzeniem opłaty w wysokości 0,30 zł, 

którą będą ponosić gospodarujący wodą. Opłata będzie odprowadzana do Wód Polskich                   

i może mieć wpływ na cenę wody. 

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych Pan Franciszek Bryjak: 
Będzie to opłata stała za pozwolenie na pobór wody. Opłata będzie zróżnicowana                             
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w zależności od wielkości poboru.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Czyli wskazana w pozwoleniu wartość poboru wody będzie odniesieniem do opłat. 

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych Pan Franciszek Bryjak: 
Tak i w zależności jaki procent zasobów się pobierze. Oprócz tego będzie opłata za ilość 

pobranej wody. Jest zapis, że wprowadzenie dodatkowej opłaty nie może być podstawą do 

zwiększenia opłaty taryfowej. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To oznacza, że pojawia się dodatkowa opłata i jeżeli nie będzie zmian wysokości opłat za 

pobraną wodę, to przychód dla Zakładu będzie mniejszy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kilka dni temu została podpisana nowa ustawa Prawo wodne, która przyniesie kilka zmian. 

Pan Dyrektor mówił o tym, że z roku na rok rośnie ilość ścieków dowożonych. Czym jest 

spowodowana taka sytuacja? 

Dyrektor Zakładu Usług Wodnych Pan Franciszek Bryjak: 
Zwiększeniem liczby dostawców.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kiedy upływa termin zakończenia rozbudowy oczyszczalni w Osiecznej? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Koniec marca lub kwietnia 2018 r.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję Panu Dyrektorowi 

za złożenie informacji i udział w posiedzeniu. Zamykam punkt 3. Otwieram kolejny punkt 

porządku obrad. 

Ad. 4. Informacja o przebiegu realizacji inwestycji pn.: „Termomodernizacja obiektów 

oświatowych w Świerczynie i Osiecznej”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Informacja o przebiegu realizacji inwestycji pn.: „Termomodernizacja obiektów oświatowych 

w Świerczynie i Osiecznej”. Jest to temat, który w planie pracy miała Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Finansów i Budżetu. Otrzymaliśmy informację na piśmie dotyczącą tego 

zagadnienia.  

Informacja o przebiegu realizacji inwestycji pn.: „Termomodernizacja obiektów oświatowych 

w Świerczynie i Osiecznej” stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy Pan Burmistrz chciałby powiedzieć kilka zdań na ten temat? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Najistotniejsze zagadnienia znajdują się w przedłożonej informacji. Inwestycja została 

zakończona i rozliczona. Panie Dyrektor Szkół w Osiecznej i Kąkolewie informują, że                        

w związku z przeprowadzoną termomodernizacją już wystąpiły oszczędności w paliwie. 

Wykonanie zadania było ekonomicznie uzasadnione a ponadto poprawiło estetykę tych 

obiektów. Dziękuję.        

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto pełnił nadzór nad przebiegiem tej inwestycji i jaki Gmina poniosła koszt z tego tytułu? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Inspektorem nadzoru był Pan Wojtkowiak z firmy Tempus. Jeśli chodzi o koszty to wysokość 

wynagrodzenia za usługę została określona w umowie. Pan Przewodniczący Forszpaniak na 

sesji Rady pytał o zakres prac na ścieżce rowerowej Kąkolewo-Osieczna. Jeżeli warunki 

atmosferyczne pozwolą to wykonawca zapewnia, że zrealizuje 50% prac z całości zadania. 

Pozostałe prace zostaną wykonane w roku 2018.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

4. Otwieram kolejny punkt, tj. zapoznanie ze stanem realizacji inwestycji pn. Budowa 

Centrum Kultury i Biblioteki oraz planem zagospodarowania tego Centrum. 

Ad. 5. Zapoznanie ze stanem realizacji inwestycji pn.: Budowa Centrum Kultury                           

i Biblioteki oraz planem zagospodarowania tego Centrum. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Przystępujemy do zapoznania ze stanem realizacji inwestycji pn. Budowa Centrum Kultury                           

i Biblioteki oraz planem zagospodarowania tego Centrum. Informacja o realizacji inwestycji 

pn.: Budowa Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej. Budowane aktualnie Centrum 

Kultury i Biblioteki w Osiecznej jest inwestycją wieloletnią wpisaną do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na okres trzech kolejnych lat, począwszy od 2016 roku. Jej rozpoczęcie 

poprzedziło przygotowanie dokumentacji formalno – prawnej inwestycji oraz przebudowanie 

linii energetycznej średniego napięcia kolidującej z lokalizacją budynku. Wyboru wykonawcy 

robót dokonano na podstawie przeprowadzonego postępowania o zamówienie publiczne                    

w trybie przetargu nieograniczonego, do którego przystąpiło 12 oferentów. Najkorzystniejszą 

ofertę pod względem zaoferowanej ceny przedstawiła Skanska S.A. Oddział Budownictwa 

Ogólnego w Poznaniu, wyceniając roboty na wartość brutto 3.687.540,00. Najdroższa oferta 

proponowała wykonanie prac za cenę 5.570.806,66. Po sprawdzeniu ofert pod względem ich 

zgodności z zamieszczonym w biuletynie ogłoszeniem umowę w formie ryczałtowej 

podpisano z firmą Skanska S.A. Oddział Budownictwa Ogólnego w Poznaniu. Umowa 

przewiduje realizację prac w trzech etapach, tj. do 30 listopada 2016 r. około 40% robót 

wchodzących w zakres zadania, 30 listopada 2017 r. około 50% robót i do 30 kwietnia 2018 r. 

pozostały zakres prac objętych umową. Wynagrodzenie wykonawcy wypłacane jest 

proporcjonalnie do stopnia zaawansowania robót dwoma fakturami w roku 2016 i dwoma 

fakturami w roku 2017 oraz jedną fakturą końcową w roku 2018. Wykonawcy przekazano 

plac budowy wraz z projektem budowlanym. Aktualnie trwa budowa. Obiekt znajduje się                    

w stanie zamkniętym, trwają prace wykończeniowe wewnątrz budynku, tj. układana jest 

glazura i terakota w pomieszczeniach socjalnych i łazienkach, montowane są sufity 

podwieszane, trwa montaż klimatyzacji i wentylacji, trwają przygotowania do montażu 

podłogi w sali głównej. Ponadto pobudowano odcinek kanalizacji sanitarnej wraz                                   

z przyłączem, przyłącze energetyczne i przyłącze wodociągowe. Na zewnątrz budynku 

wykonano instalację wodociągową, instalację kanalizacji sanitarnej, a także część instalacji 

kanalizacji deszczowej. Wykonawca wystawił faktury na wartość 1.864.034,79 zł, które 

zostały uregulowane. Roboty realizowane są zgodnie z harmonogramem.  

Informacja o realizacji inwestycji pn.: Budowa Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy są pytania do przestawionej informacji? Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Czy wykonawca daje gwarancję na wykonane roboty? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Przy realizacji każdej inwestycji są wymogi gwarancyjne czyli zobowiązania wykonawcy do 

usunięcia ewentualnych usterek w latach objętych gwarancją. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Czy wykonawca prac stosuje materiały określone przez inwestora? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Przy każdej inwestycji, również przy tej, występują oczekiwania, propozycje ze strony 

wykonawcy, żeby w ramach materiałów czy wyposażenia uzgodnić zamiennik. Zatrudniamy 

inspektora nadzoru, którego rolą i zadaniem jest chronić interes inwestora, czyli Gminy 
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Osieczna, a przede wszystkim dopilnować, żeby solidnie dana inwestycja była wykonana. 

Każdorazowo kiedy wykonawca proponuje zamienne rozwiązania, przeprowadzamy analizę, 

pytamy specjalistów i podejmujemy decyzję. Bywa, że wyrażamy zgodę na zastosowanie 

zamiennika, ale jest też tak, że się nie zgadzamy. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Kto pełni nadzór inwestorski nad tą inwestycją? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Również Pan Wojtkowiak z firmy Tempus.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

5. Otwieram punkt wolne głosy i wnioski. 

Ad. 6. Wolne głosy i wnioski: 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Przewodniczący Roman 

Lewicki. Proszę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W nawiązaniu do informacji Pana Burmistrza przekazanej na sesji Rady dotyczącej urlopów 

zdrowotnych nauczycieli. Proszę o informację dotyczącą kosztów, jakie poniesie Gmina                     

z tego tytułu. Przypomnę, że są to koszty obciążające budżet Gminy. W bieżącym roku 

czterech nauczycieli korzysta z tego typu urlopów. Na stronie osieczna.pl znajduje się 

informacja o zamknięciu wieży widokowej Jagoda. Kilka miesięcy temu na jednym                          

z posiedzeń mówiłem o tym, że powinniśmy zastanowić się, co zrobić w sprawie wieży, 

ponieważ uległa degradacji. Chciałbym zapytać Pana Burmistrza i Państwa Radnych o zdanie 

w tej sprawie. Pan Sekretarz udzielił mi informacji, że zostanie wykonana ekspertyza, wycena 

kosztów, itd. Uważam, że wieża widokowa Jagoda po 11 latach od powstania stała się jednym 

z kilku symboli turystycznych Osiecznej. Wielu turystów indywidualnych czy 

przybywających do naszej Gminy zorganizowanych grup udaje się na Jagodę.       

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wieża widokowa będzie. Myślimy o tym, żeby uzgodnić z Nadleśnictwem inne miejsce dla 

wieży, ponieważ las urósł i przesłania widoki. Ponadto poszukujemy zewnętrznych źródeł 

dofinansowania tej inwestycji. Jeśli chodzi o pytanie Pana Przewodniczącego dotyczące 

urlopów zdrowotnych nauczycieli, to na najbliższej sesji przedstawię Państwu zestawienie 

obrazujące koszty związane z tymi urlopami.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W ostatnim sprawozdaniu z działalności międzysesyjnej Pan Burmistrz informował, że 

prowadził rozmowy w Urzędzie Marszałkowskim w Poznaniu w sprawie programu 

rewitalizacji. Na stronie internetowej została zamieszczona informacja dotycząca konsultacji 

mieszkańców w tej sprawie. Proszę o więcej informacji na ten temat. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Na stronie internetowej zamieściliśmy informację dotyczącą tego zagadnienia. W dalszej 

kolejności informacja ukaże się w komunikatorach lokalnych. Mieszkańcy mogą zgłaszać 

wnioski, pomysły dotyczące tej kwestii. W tym programie chodzi o poprawę warunków życia 

terenów z różnych powodów zdegradowanych. W naszej Gminie nie ma wiele terenów po- 

pegeerowskich i wojskowych, które wymagają wielu nakładów, aby nastąpił rozkwit                                

i poprawa warunków życia tam mieszkających i tych, którzy przebywają w ich otoczeniu. 

Program rewitalizacji daje szansę na pozyskanie pieniędzy. W Osiecznej miejscem branym 

pod uwagę w tym programie jest śródmieście, również działka na której budowane jest 

Centrum Kultury i Biblioteki. Istnieje możliwość ewentualnego wyposażenia tego Centrum. 

Cała koncepcja napisania dobrego programu musi jednoznacznie wiązać ze sobą, np. to, że 

oferta tej jednostki kierowana będzie do ludzi, którym żyje się gorzej, są zagubieni. Myślimy, 
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że w ten program wpisze się obecna siedziba Centrum Kultury i Biblioteki pod warunkiem, że 

remontując czy przebudowując budynek wykonamy to pod kątem udostępnienia 

pomieszczeń, które powstaną, stowarzyszeniom, organizacjom kulturalnym czy emeryckim. 

Poprawa infrastruktury drogowej, którą realizujemy w Osiecznej, w tym przypadku musimy 

udowodnić, że będzie to służyć nowym połączeniom komunikacyjnym, które do tej pory nie 

występowały. Startujemy z trudnej pozycji. Firma, która przygotowuje nam projekt programu, 

na samym początku stwierdziła, że Gmina Osieczna jest jedną z gmin w Wielkopolsce, która 

nie ma wprost szans na pozyskanie środków, trzeba nad tym popracować. Zdaniem firmy 

oprócz Osiecznej do udziału w programie kwalifikują się również niektóre z miejscowości 

naszej Gminy, np. Drzeczkowo, Kąty, Kleszczewo, Miąskowo. Udział w programie oprócz 

Gminy może wziąć każdy, kto ma pomysł na wykonanie remontu, naprawy na rzecz 

wspólnoty, np. kościelnej, firmy, społeczności typu rada sołecka. Z tych pomysłów wyłoni się 

projekt programu, który zaproponujemy Radzie Miejskiej do uchwalenia. Na bazie tego 

programu będziemy starali się o pozyskanie środków zewnętrznych. W Urzędzie 

Marszałkowskim uzyskałem informacje, że zainteresowanie programem jest duże, co nie 

oznacza, że nie mamy szans. Prawdopodobnie z tego powodu w styczniu będzie potrzeba 

zwołania sesji, ponieważ Zarząd Województwa Wielkopolskiego musi ocenić nasz program                   

i jeśli będzie ocena pozytywna, to program zostanie wpisany do rejestru. Od tego momentu 

będziemy mogli formalnie ubiegać się o środki zewnętrzne na realizację tego programu.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jaki jest status budynku stacji kolejowej w Kąkolewie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Budynek jest własnością PKP. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Jaki jest termin przygotowania projektu tego programu? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Firma planuje przygotować program do końca grudnia br.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

W Ziemnicach jest pałac, w którym swoją siedzibę miało Przedszkole. Obecnie budynek                         

i otoczenie nie jest zagospodarowane oraz zabezpieczone przed dostępem, np. dzieci. 

Zagrożeniem jest drzewostan oraz niszczejący budynek.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W ramach programu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy możemy zwrócić się 

do właściciela o zabezpieczenie nieruchomości. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Jeśli chodzi o plany dotyczące wieży widokowej. Czy jest już jej projekt? Jak będzie 

wyglądała i z jakiego będzie materiału? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak jak powiedziałem. Będziemy rozmawiali z Nadleśnictwem o nowym usytuowaniu, 

projekt zostanie opracowany. Myślę, że budowla powstanie z drewna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Nawiązując do wieży widokowej Jagoda, musimy pamiętać, że wiąże się to z zapewnieniem 

odpowiednich środków na jej utrzymanie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy jest koncepcja rozbudowy Szkoły w Świerczynie?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jest pomysł, żeby rozbudowa istniejącego kompleksu zamknęła się w ramach istniejącego 

boiska rekreacyjnego. Taki pomysł zapewnia niewielkie koszty związane z podłączeniem do 

mediów, według ekspertyzy straży pożarnej zostaną spełnione warunki formalno-prawne oraz 

zapewniona liczba niezbędnych pomieszczeń.    
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy są zlecone prace?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zleciliśmy opracowanie koncepcji, po otrzymanych ekspertyzach będzie można obejrzeć plan 

rozbudowy.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Brygada Urzędu rozpoczęła prace remontowe związane z podwyższeniem studzienek 

kanalizacyjnych w Świerczynie. Czy po zakończeniu tych prac nastąpi położenie dywanika 

asfaltowego?   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Położenie asfaltu zaplanowano na najbliższe dwa dni. Asfalt na małym fragmencie drogi,                   

tj. łącznik między istniejącym a tym co powstanie, zostanie położony w roku następnym.   

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Po ostatnich silnych wiatrach w rowach leżą drzewa. Przy obecnej porze roku stwarzają 

zagrożenie. Czy można zwrócić się do lasów, aby uporządkowali wiatrołomy? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zwrócimy się do lasów państwowych o ich posprzątanie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. 

zamykam punkt 6. Otwieram punkt 7 posiedzenia.   

Ad. 7. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Przystępujemy do przyjęcia protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady. Kto z Państwa 

jest za przyjęciem tego protokołu, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw                           

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu – 0 głosów. Stwierdzam, że protokół wspólnego 

posiedzenia Komisji został przyjęty jednomyślnie. Dziękuję. Zamykam punkt 7. Otwieram 

ostatni punkt posiedzenia. 

Ad. 8. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję wszystkim za obecność i aktywny udział w posiedzeniu Komisji. Zamykam obrady 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu, Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia 

oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Obecnie przejdziemy na teren budowy 

Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej. 

 

 

 

 

     Protokołowała       Przewodnicząca obrad 

 
 Małgorzata Nowak         Zofia Biała  

 

 


